
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 3

Núm.: 3/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 3 d’octubre de 2022
Horari: De 18.00 h a 20.00 
Lloc: Centre Cívic alcalde Morera

Hi assisteixen:

Mònica Polo Rubia Presidenta

Jordi Rueda Muñoz Representant suplent Grup Municipal PSC

Manuel Ávila Lorca Representant AV Can Palet

Sofia Cordero Garcia Representant AV Xúquer

Magdalena Aguilar García Representant AS d’entitats de gent gran

Josep Rodríguez Montserrat Representant AS d’entitats juvenils

Yolima Elisabeth Villada Garzón Representant AS d'entitats educatives

Membres excusats:

Pau Hernández Del Águila Representant Grup Municipal ERC-MES

Francisco Utrera Cabrera Representant AV Guadalhorce

Xavier Vives Batlle Representant AV Segle XX

Alba Nos i Melich Representant AS d’entitats de dones

Pedro José Limón Fernández Representant AS d’entitats culturals

Mounir Chkat Aadi Representant AS d’entitats ciutadania i drets civils

Rafael Morante Lorca Representant AS d’entitats solidàries

Anna Ceballos Villach Representant AS d'entitats educatives

Montserrat Serra Latre Representant Comunitat educativa primària

Josep Oriol Ventura Caellas Representant Comunitat educativa secundària

Lluïsa Romero Barrientos Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Membres absents:

Joan Bernaus Massana Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Gonzalo Díaz Hernando Representant Grup Municipals Ciutadans Terrassa

Jose Luis Iguña Salvador Representant AV Can Jofresa

Ana María Ferrer Alarcón Representant AS d’entitats solidàries

Mohamed El Asri Representant AS d’entitats juvenils

Isabel Parra Viudez Representant AS d'entitats esportives

També hi assisteixen:

Sonia Arnau Montoro
Cap del Servei de Programes, Projectes de suport a 
l’Atenció Primària

Laura Fusté Llorens Tècnica de Joventut i Lleure

Victòria Hernández Salamero Cap Unitat Promoció de la Gent Gran

Sara Gallés Vilaplana Tècnica del Servei de Promoció de la Gent Gran
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Pepe Badia Marrero Responsable Equipaments Districte 3

Lluïsa Pérez Azcárate Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 18 de juliol de 2022

2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a
l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut

3. Informacions de Presidència

4. Precs i preguntes

             5. Consultes de la Ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 3 d’octubre de 2022

La convocatòria es va enviar per correu electrònic. Com que no hi ha cap esmena, es dona per
aprovada.

2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l’any
2023, a càrrec del tinent d’alcalde, Sr. Isaac Albert

La Presidenta passa la paraula a l’Isaac Albert per a l’exposició del projecte, un cop acaba,
obre el torn de paraules.

Sr. Josep Rodríguez agraeix la presentació al Sr. Isaac Albert i comenta que, a causa de la
situació pressupostària s’hagi de prescindir de personal.

Sr. Isaac Albert posa en valor la feina del funcionariat i recorda que l’Ajuntament és un gran
prestador de serveis i per això la partida destinada a personal és molt elevada. Comenta que al
pressupost  de  2023  els  ingressos  es  mantindran  però  s’incrementen  les  despeses,  per
compensar-ho, una opció seria valorar un canvi a la taxa de residus ja que el recorregut no és
tant el camp d’ingressos sinó analitzar la despesa.

El Sr. Ávila comenta que l’Ajuntament en aquesta situació en comptes de reduir personal l’hagi
augmentat. També pregunta sobre les llistes d’espera per les escoles bressols gratuïtes (P2) i
demana que la gratuïtat sigui també per les escoles concertades o privades.

El  Sr.  Isaac  Albert  explica  que,  davant  la  demanda  de més  policia  a  la  ciutat,  s’ha  hagut
d’augmentar la plantilla incrementant el cost de personal.  Diu que això també passa amb el
servei  de bus.  Respecte  la  gratuïtat  de P2  explica  que  la  universalització  d’un  servei  està
vinculat  a  una  gestió  immediata  impossible,  les  llistes  d’espera  són  inevitables  fins  que
s’ampliïn places, professorat... A la ciutat ha hagut un increment de la demanda d’aquestes
places d’escola bressol i també s’ha de tenir en compte que l’import que la Generalitat fa a
l’administració local no cobreix el cost real.

2



Coordinació Districtes

La Sra. Sofia Cordero comenta que aquesta mesura de gratuïtat és una bona notícia però que
ella treballa a una Escola Bressol i no s’ha tingut en compte la manca de personal i espais.
Considera que, tot i no ser ensenyament obligatori, l’escola bressol hauria de ser gratuïta.

El Sr. Isaac Albert reitera que la llista d’espera existeix per definició i que s’ha de treballar per
incrementar l’oferta.

La Sra.  Emília  Andreu  puntualitza  que l’escola  bressol  no és  ensenyament  obligatori  i  que
l’Administració promou la gratuïtat de P2 de manera gradual. Ara mateix les escoles bressol no
tenen capacitat per assumir la demanda existent i les ràtios de les escoles s’hauran de revisar.
L’any passat l’Ajuntament va fer un gran esforç adaptant la tarifació de les escoles públiques
als ingressos de les famílies.

El Sr. Isaac Albert comenta que, un altre factor a tenir en compte, és la baixa natalitat.

La Sra. Mónica Polo dona les gràcies al Tinent d’Alcalde i al seu equip .

3. Informacions de Presidència

La Sra.  Mónica  Polo informa  del  seguiment  de les  propostes  de Barris  Saludables  que  es
realitzaran al Districte 3:

1.  Dinamització  de  l’espai  públic  als  barris  de  Xúquer,  Can  Palet,  Can  Palet  II  i
Guadalhorce

Els Serveis Socials i Joventut de l’Ajuntament estan acabant de tancar la proposta i, de seguida
que la tinguin definida, faran una reunió per explicar en què consisteix.

2. Impulsar accions per fomentar el coneixement històric i cultural als barris

Des del  Servei  de Coordinació  de Districtes tenen pendent  una reunió amb les escoles de
primària per concretar la seva participació.

3. Promoure el verd i la naturalització d’espais  (Terrassa és verda)

A finals  d’any,  des  de la  Coordinació de Districte,  es posaran en contacte amb les entitats
veïnals del  districte per  tal  de marcar la data de la realització dels  tallers de jardineria a la
primavera.

4. Augment  d’activitats  culturals  i  d’oci  amb l’obertura  dels  centres  cívics el  cap  de
setmana

De moment, ja tenim un parell de peticions per realitzar activitats en cap de setmana: 

 Castanyada-Halloween  i  Ball  de  Gent  Gran,  el  proper  dissabte,  29
d’octubre a partir de les 17 h al Centre Cívic Alcalde Morera

 Ball  i  animació  cultural,  el  dissabte  22  d’octubre  a  la  tarda,  al
Centre Cívic Alcalde Morera

Recordar-vos que teniu tota la informació del procés a la Plataforma Participa a Terrassa

CONCURS D’IDEES DEL NOU EQUIPAMENT A L’ANTIC SOLAR DE LA FÀBRICA SAIFA
KELLER.
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Tal i com us vam informar a la darrera reunió del consell, el 27 de juny de 2022 es va publicar
el  Concurs  d’idees amb  intervenció  de  jurat,  per  la  selecció  de  la  millor  proposta
arquitectònica del nou equipament Saifa Keller al barri de Can Palet.

El termini de presentació de les propostes va finalitzar el 26/09/2022 i l'obertura electrònica del
sobre va tenir lloc el dia 28/09/2022.

Aquest matí ha tingut lloc la reunió de valoració de les propostes anònimes, amb el Jurat del
concurs d’idees.  Els dos membres del jurat  nomenats pel Consell,  el Sr.  Manuel  Àvila i Sr.
Francisco Utrera, han estat convocats. 

De seguida que tinguem informació al respecte, us la farem arribar.

El Sr. Francisco Utrera explica que a la reunió del matí han estat valorant les 12 propostes
presentades i que, per acabar de decidir, faran una altra reunió la setmana vinent.

El Sr. Josep Rodríguez comenta que a ell no se l’ha convocat a aquesta reunió.

La Sra. Lluïsa Pérez respon que el Consell va designar com a representants al Jurat del
concurs d’idees al Sr. Manuel Àvila i Sr. Francisco Utrera i que només han assistit ells
amb la resta d’experts i tècnics municipals.

APARCAMENT PROVISIONAL SOLAR DE LA FÀBRICA SAIFA KELLER

Les obres de l'aparcament encara estan en licitació. Al ser un procediment obert, es preveu que
s'adjudiquin i puguin començar les obres a principis del 2023.

PROJECTE NADAL 2023

Ja falten pocs mesos per entrar de ple en el cicle nadalenc, unes festes en què els terrassencs
i  les  terrassenques  es  tornaran  a  abocar  a  viure  l’ambient  als  carrers  i  a  gaudir  d’una
variadíssima proposta d’activitats. Després de dos anys tan difícils  a causa de la pandèmia,
esperem de tot  cor  que  aquest  2022  puguem recuperar  el  pols  habitual  d’unes  festes  tan
especials, així que el programa d'enguany volem que sigui un reflex de totes aquelles activitats
nadalenques que ompliran de vida tots els racons de Terrassa, ja siguin les impulsades per
l’Ajuntament com les que organitzen les nombrosíssimes entitats i associacions que tenim a la
nostra ciutat.

Aquest any, més que mai, pensem que podem reforçar el missatge de pau que porta implícita
la celebració de Nadal. I és que la pau és un dret humà del qual totes les persones som titulars:
totes tenim dret a viure en pau i a una pau justa, sostenible i duradora. Així doncs, convidem a
les entitats d’aquest districte i de tota la ciutat que amb les seves activitats nadalenques
se sumin a aquest missatge de pau en la mesura de les possibilitats, i que aportin així el
seu gra de sorra per continuar construint plegats una cultura de la pau.

En aquest sentit, convidem a totes les associacions veïnals i a la ciutadania en general a fer
que els seus carrers i els seus barris traspuïn l’esperit d’aquestes festes i aquest missatge de
pau. Els animem a què, en la mesura de les seves possibilitats i amb la implicació dels veïns i
veïnes,  engalanin  els  carrers amb  motius  nadalencs  que  ajudin  a  que  l’esperit  nadalenc
s’estengui com una taca d’oli per tots els districtes, i de manera que tothom pugui sentir que fa
barri i que fa ciutat, una ciutat que celebra el Nadal en tota la seva extensió i amb tots els seus
valors.
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En breu us farem arribar per correu electrònic un formulari digital molt senzill per tal que, si
teniu previst organitzar una activitat  nadalenca o impulsar el guarniment del  vostre carrers i
places, l’ompliu i ens l’envieu. La data límit per enviar-lo és el 9 de novembre, si l’envieu dins
de termini la vostra activitat podrà sortir publicada a la revista “Sortim per Nadal”.

Per  a  qualsevol  dubte  o  aclariment,  podeu  contactar  amb  l’Àrea  de  Projecció  de  la  Ciutat
@AreaProjecciodelaCiutat@terrassa.cat.

PROCÉS  DE  RENOVACIÓ  DE  LA  SINDICATURA  MUNICIPAL  DE  GREUGES  DE
TERRASSA 2023

L'Ajuntament ha posat en marxa el procés de renovació de la Sindicatura Municipal de Greuges
de Terrassa 2023, d'acord amb el reglament que regula aquesta figura de defensa i protecció
dels drets fonamentals i les llibertats públiques de la ciutadania davant l'administració.

Es preveu fer-ne l'elecció al Ple de desembre o gener del 2023.

Com tot  procés  de participació,  consta  de diferents  fases:  informació  pública,  presentació  i
divulgació de les candidatures, recollida de suports, tancament i avaluació.

El 8 de setembre es va constituir la Comissió Ciutadana de Seguiment, formada entre d'altres,
per 1 representant de cada un dels consells municipals de districte, entre d'altres. Al Districte 3
el  representant  a  la  Comissió  de Seguiment  del  procés  de  renovació  de la  Sindicatura  de
Greuges és el Sr. Manuel Ávila. 

El 19 de setembre va començar la fase d'informació pública i està previst fer difusió a través de
les Xarxes Socials, i també amb cartells en els diferents equipaments municipals.

Al desembre està prevista la fase de recollida de suports per a les candidatures, i, tot i
que encara està per determinar per la Comissió Ciutadana de Seguiment, quin dia i on es
posaran  aquests punts,  aquests  s'establiran  a  diferents  equipaments  municipals  que
donin suficient cobertura a tot el territori de la ciutat.

Tota  la  informació  del  procés  es  pot  trobar  en el  portal  web  de l'Ajuntament,  al  Portal  de
Transparència i a l'espai Participa a Terrassa: 

https://participa.terrassa.cat/processes/Sindicatura-Municipal-de-Greuges-2

També s'ha creat una bústia de correu específica, per poder resoldre dubtes:

 sindicaturagreuges.proces22@terrassa.cat

25-N

Està previst fer una reunió amb les entitats del districte i el Servei de Polítiques de Gènere el
dia 27 d’octubre, a les 18 h al Centre Cívic Alcalde Morera, per tal de planificar l’acte del 25 de
Novembre, Dia Internacional per a l’eliminació de la violència contra les dones.

Com cada any, us demanem la vostra participació en l’organització i assistència a aquest acte.

SUBVENCIONS

La Sra. Lluïsa Pérez informa que s'està treballant,  a nivell  tècnic, per  avançar al màxim la
convocatòria de subvencions del 2023 i que pugui estar publicada entre desembre i primers
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de gener. D'aquesta manera la resolució de les subvencions es podran fer abans que en les
edicions anteriors.

Recordar a les entitats que han rebut subvencions en el marc de la convocatòria del 2022
que és important que presentin les justificacions quan abans millor, que no s'esperin.
Recordar  que  si  ja  han  realitzat  les  activitats  subvencionades  el  termini  màxim  per
presentar les justificacions és de dos mesos després d'haver realitzat l'activitat. En els
casos de projectes o activitats que durin fins a final d'any, el termini màxim és el 28 de
febrer de 2023. Els serveis municipals de cada línia ja han enviat informació a les entitats
que han rebut  subvenció  i  han facilitat  els  links per  accedir  a  la  tramitació  a  la  seu
electrònica. Per a qualsevol dubte us hi podeu posar en contacte amb ells.

Recordar també que les entitats han d'estar  correctament inscrites en el RMEAC per rebre
subvencions  o  accedir  a  qualsevol  ajut  municipal.  Per  actualitzar  les  dades  de  les  juntes
directives  o  qualsevol  altre  dada  us  podeu  posar  en  contacte  amb  el  servei  de  Qualitat
Democràtica.

4. Precs i preguntes

El Sr. Manuel Ávila demana que les respostes, com la de la riera,  que s’envien per correu
electrònic es facin arribar a tothom. Demana una visita a la riera amb representants de l’ACA.

La Sra. Mónica Polo respon que ja es fa així.

La Sra. Sofia Cordero explica que hi ha un problema de seguretat  i molèsties al  veïnat  per
soroll, botellot, brutícia, curses de cotxes, vandalisme...amb les discoteques del carrer Duero i
Miño. Convida a la resta de barris afectats a una reunió el dimarts 4 d’octubre a les 20 h amb
l’AV Guadalhorce per parlar  del tema.  També comenta que,  si el  veïnat  truca a Policia, els
demanen moltes dades i, fins i tot, que identifiquin “in situ” als causants de les molèsties.

La Sra. Mónica Polo explica que s’està fent seguiment tant a nivell policial com administratiu i
que ho tornarà a exposar a la responsable de Policia.

La Sra. Yolima Villada comenta que a Can Palet  també hi  ha la mateixa problemàtica al c.
Wilson / Germà Joaquim

El Sr. Manuel Ávila pregunta si hi haurà algun canvi en la convocatòria de subvencions. També
demana un calendari per la pacificació del barri i la construcció dels espais públics de l’Auxiliar
Estambrera i el solar de Germà Joaquim amb Bages.

La Sra.  Lluïsa Pérez comenta que encara no s’ha publicat  la convocatòria de subvencions.
Respecte la pacificació, comenta que està prevista pel 2023, amb els Fons Next Generation.
Pel  que fa  la  construcció  dels  espais  públics  de  l’Auxiliar  Estambrera  i  el  solar  de Germà
Joaquim amb Bages, explica que, en el primer cas, la propietat està gestionant el projecte amb
Urbanisme i  al  solar  de Germà Joaquim amb Bages  es  va aprovat  inicialment  el  canvi  de
sistema i la propietat va presentar al·legacions que s’han de resoldre. D’aquests dos temes, diu
que confirmarà la informació i els donarà resposta.

El Sr. Josep Rodríguez vol agrair la ràpida intervenció de l’Ajuntament per treure unes pintades
que es fan davant de l’Escola Andersen.

La Sra. Lluïsa Pérez comenta que, a més de treure les pintades, policia fa seguiment del cas.

El  Sr. Manuel Ávila es queixa dels autobusos urbans que realitzen el final de línia al carrer
Germà Joaquim sense apagar el motor i demana que aquesta parada la realitzin a un altre lloc
com el CAP Sud.
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La Sra. Lluïsa Pérez comenta que ja han fet arribar la resposta sobre aquest tema. Aquesta és
una petició reiterada, l’Ajuntament ja ha comunicat a TMESA que recordés als conductors la
necessitat d'apagar els motors en les parades de regulació, com la de Wilson. Per tal de poder
identificar  els conductors que deixen el  motor  engegat,  per pròximes queixes  poden fer  les
reclamacions a la Seu Electrònica, indicant el màxim de informació possible (dia i hora de la
incidència, línia, número de bus, matrícula...)

En referència al trasllat de la regulació a la parada Cap Sud el Servei de Mobilitat ens ha dit
que  no  és  factible  donat  que  el  gran  gruix  d'usuaris  que  utilitzen  aquesta  línia  inicien  el
recorregut a Germà Joaquim i provocaria queixes el fet que en dos parades posteriors hagin de
realitzar un temps d'espera d'entre 3 a 5 minuts.

La Sra. Mónica Polo comenta que el dimarts, 4 d’octubre, dins el programa de Terrassa, ciutat
compassiva, hi ha un conte a la bd3, a les 18 h i convida a assistir-hi. Pregunta si les persones
membres  del  Consell  volen  rebre  aquest  tipus  d’informació,  dels  serveis  de  Gent  Gran,
Capacitats Diverses o Salut, per exemple...

Les persones assistents assenteixen i la Sra. Lluïsa Pérez comenta que no pot enviar-ho des
de la bústia de la Secretaria del CDM3 però ho faran arribar des de la bústia de Coordinació de
Districtes.

La Sra.  Sofia Cordero també comenta que el  dimecres, 5 d’octubre a les 18h,  al Casal  de
Xúquer  hi  ha  una  xerrada  sobre  la  Cura  de  la  pell,  emmarcada  al  projecte  Lligams  de
l’Ajuntament i Creu Roja.

El Sr. Manuel Ávila explica que Creu Roja farà un taller de la memòria al barri de Can Palet els
dimecres de 15:45-17:45h.

5. Consultes de la ciutadania

Tancament i cloenda de la sessió 19:45 h

Secretària Presidenta

Lluïsa Pérez Azcárate Mònica Polo Rubia
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